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Middelburg, 14 februari 2023 

Geachte voorzitter, 
 
Op maandag 13 februari heeft namens ons college gedeputeerde dhr. Van der Velde overleg gehad 
over de PFAS-aanpak met minister dhr. Harbers, staatssecretaris mevr. Heijnen, hoofdingenieur-
directeur mevr. Dekker van Rijkswaterstaat Zee en Delta en beide PFAS-coördinatoren, waarbij mevr. 
Van Duin werd vervangen door haar plaatsvervanger. 
 
Vooraf is het gesprek gecategoriseerd als bestuurlijk bijpraatmoment, gezien de korte tijd na het vorige 
bestuurlijke overleg. Er is geen nieuwe voortgangsrapportage opgeleverd door de coördinatoren. 
Voorzien is dat zij in mei 2023 een volgende voortgangsrapportage opleveren. Derhalve informeren wij 
u graag met deze brief over de gesprekspunten van dit overleg. 
 
Inhoud van het overleg 
Minister en staatssecretaris hebben in het begin van het overleg een aantal ontwikkelingen toegelicht, 
zoals het mede door Nederland ingediende voorstel voor een Europees verbod op PFAS, de 
bespreking van het onderwerp PFAS tijdens de Vlaams-Nederlandse top en het commissiedebat in de 
Tweede Kamer over PFAS en gezondheidseffecten. Tevens is het belang benadrukt om de 
samenwerking voort te zetten in het reageren op adviesaanvragen die vanuit Vlaanderen over 
aanvragen voor omgevingsvergunningen worden ontvangen. 
 
Met de Nederlandse delegatieleider in de Internationale Schelde Commissie,  hoofdingenieur-directeur 
mevr. Dekker van Rijkswaterstaat Zee en Delta, is gesproken over de voortgang in de Internationale 
Schelde Commissie en de inzet in de komende periode.  
 
In haar afgelopen vergadering van december heeft de ISC besloten om in 2023 een zo compleet 
mogelijk beeld te willen verkrijgen van de aanwezigheid (concentraties) en bronnen van PFAS op basis 
van beschikbare informatie voor het gehele Scheldegebied. Daarbij komt tevens in beeld waar lacunes 
in de gegevens zitten. 
 
Vooruitkijkend is besproken: 
1) Om met Vlaanderen bilateraal stappen te zetten in het komen tot reductieafspraken voor het 

terugdringen van microverontreinigingen in het Scheldegebied. Zowel Nederland als Vlaanderen 
zijn hier al enige tijd voorstander van, maar nog niet alle partijen in de ISC delen deze ambitie.  

2) De ambitie blijft die afspraken voor het gehele Scheldegebied te maken. Belangrijk is daarom in 
diverse contacten die met Wallonië, Brussel en Frankrijk zijn die het belang hiervan onder de 
aandacht te brengen. 

De PFAS-coördinatoren hebben tenslotte mondeling de actuele stand van zaken van acties 
weergegeven. Eén onderwerp dat wij hieruit niet onvermeld willen laten zijn de start van de kopgroep 
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vergunningen. Mede naar aanleiding van de casussen ATM en Sabic zijn vragen in beeld gebracht die 
spelen rond de aanpak van vergunningen. Deze zullen in de komende periode van beantwoording 
worden voorzien. Een eenduidig beeld van de mogelijkheden voor het aanpakken van PFAS vanuit 
vergunningen zal vergunningverleners hulp bieden hoe hier mee om te gaan, 

Aankondiging in aansluiting op het overleg 
In het vorige bestuurlijke overleg is afgesproken dat Het Rijk en de Provincie Zeeland de 
mogelijkheden gaan verkennen om (een deel) van de door PFAS geleden schade te verhalen. 
Daarvoor is het nodig om te weten welke partijen schade ondervinden en hoe groot de schade is. Als 
Provincie Zeeland beginnen we daarom met een inventarisatie hiervan in Zeeland. 

Op www.zeeland.nl/pfas staat het formulier dat belanghebbenden kunnen invullen. Hier staat ook  
welke gegevens nodig zijn om onderdeel te worden van de schade inventarisatie. Op een later 
moment zal nadere onderbouwing gevraagd worden om de relatie tussen de schade en de PFAS 
problematiek aan te tonen. 

Met vriendelijke groet, 

Gedeputeerde Staten van Zeeland, 

drs. J.M.M. Polman, Voorzitter 

drs. L.M.L.M. Prevaes, waarnemend secretaris 

Noem in uw contact met ons steeds het zaaknummer. Dit staat bovenaan deze brief. 
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